

[Text]

figures that were pledged at the time which I do not have available with me.

Mr. Fretz: Thank you, Mr. Chairman.

The Chairman: I have four people on the list, Mr. Forrestall, Mr. McLean, Mr. Caccia, and Mr. Lane.

Mr. Forrestall: Mr. Chairman, I will be very brief. I raise from time to time the question—I know the answers but I like to have them reviewed—with respect to movement of our aid in whatever form it might be applicable.

You may want, Senator, to respond in writing to this because it will require some numbers: the number of ships that we have chartered in each of the last two years, the registry of these ships, the cost, a description of the procedure we use with respect to the fixing of charters for the movements, and as nearly as possible the ports out of which any of this aid form left the country. Thank you.

The Chairman: Senator Asselin.

Senator Asselin: Yes, Mr. Forrestall. Give me a chance to look at it and I will give you a written answer as soon as possible.

Mr. Forrestall: I would like, Mr. Chairman, if I could to have it tabled, not necessarily appended. I do not know whether you would get admonished but apparently it costs \$100 per page to put it in our reports so I did not want any lengthy . . .

• 1210

The Chairman: Available to members.

Mr. Forrestall: I want it made available to members.

Senator Asselin: Yes, I agree with that.

The Chairman: That will be done. Thank you. Thank you, Mr. Forrestall. Mr. McLean.

Mr. McLean: Thank you, Mr. Chairman. Several of the questions that I was going to raise have already been dealt with. I would like, if I could, to go back to our meeting three weeks ago, Mr. Minister, and I had at that point raised a number of question . . .

Senator Asselin: I did not answer your question?

Mr. McLean: No, but I know how busy you have been and I was going to give you the benefit of the doubt to suggest that some of those answers may be coming.

Two of the issues that were raised there, I would like to address. One Miss Jewett raised the matter of Nicaragua and the matter of the designation of our development assistance, and I would like to raise a question there. You mention on 215, regarding special programs, management is now studying the possibility of giving the United Church of Canada \$110,000 in order to help Nicaragua. Can you report on what has happened in that regard?

Senator Asselin: She said no.

Some hon. Members: Oh, oh!

Mr. McLean: I take that to mean that Nicaragua then is not on the top in terms of the request from the NGO, one of

[Translation]

ment. Vous y trouverez le montant des crédits que nous nous sommes engagés à verser, chiffre que je n'ai pas ici.

M. Fretz: Merci, monsieur le président.

Le président: J'ai quatre noms sur la liste: M. Forrestall, M. McLean, M. Caccia et M. Lane.

M. Forrestall: Je serai très bref, monsieur le président. Voici une question que je pose régulièrement—je connais la réponse, mais je tiens à être mis au fait—il s'agit du transport, sous toutes ses formes, des denrées dont nous faisons don.

Étant donné que cela comporte de nombreux chiffres, vous préférerez sans doute me répondre par écrit. Je voudrais connaître le nombre de bateaux que nous avons affrétés au cours des deux dernières années, le pavillon sous lequel naviguaient ces bateaux, le prix de revient ainsi qu'une description de la procédure d'affrètement et enfin la liste aussi exacte que possible des ports d'où partent ces bateaux. Merci.

Le président: Monsieur Asselin.

Le sénateur Asselin: Oui, monsieur Forrestall. Donnez-moi le temps de trouver ces renseignements, et je vous les communiquerai par écrit le plus rapidement possible.

M. Forrestall: Monsieur le président, je voudrais qu'ils soient déposés, mais pas nécessairement publiés en appendice. J'ignore si on vous réprimanderait, mais, apparemment, il faut compter \$100 par page ajoutée au compte rendu; c'est pourquoi je ne veux pas que ce soit trop long . . .

Le président: Vous voulez que ce soit distribué aux membres du Comité.

M. Forrestall: Oui, je veux que ce soit distribué aux membres du Comité.

Le sénateur Asselin: Oui, je suis d'accord là-dessus.

Le président: Ce sera fait. Merci. Merci, monsieur Forrestall. Monsieur McLean.

M. McLean: Merci, monsieur le président. On a déjà répondu à certaines des questions que je voulais poser. Si vous me le permettez, je voudrais revenir aux questions que j'ai posées à la réunion d'il y a trois semaines, monsieur le ministre.

Le sénateur Asselin: Je n'y avais pas répondu?

M. McLean: Non, mais je sais que vous êtes très occupé et j'allais vous donner le bénéfice du doute en espérant que ces réponses me parviennent.

Je voudrais reprendre deux questions déjà posées dont l'une par M^{lle} Jewett à propos du Nicaragua et de l'aide au développement. A propos des programmes spéciaux, vous dites à la page 215 que la direction étudie actuellement la possibilité d'accorder \$110,000 à l'Église unie du Canada pour venir en aide au Nicaragua. Pouvez-vous nous dire ce qui s'est fait?

Le sénateur Asselin: Elle a dit non.

Des voix: Oh!

M. McLean: J'en déduis que le Nicaragua n'entre pas dans vos priorités en ce qui concerne la demande présentée par une